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Z Á P I S 
ze schůze Výboru pro Evropskou unii 

Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 
dne 17.09.2018 

Úřad vlády České republiky 

Přítomni / omluveni:  viz prezenční listina 

Schůzi Výboru pro Evropskou unii Rady vlády pro nestátní neziskové organizace (dále jen „Výbor“) 
řídila jeho předsedkyně P. Dusíková Jindrová. 

Program schůze: 

1) Zahájení a schválení programu 

2) Kontrola úkolů z minulé schůze 

3) Aktuální informace o činnosti Rady vlády pro nestátní neziskové organizace a Výboru 
pro legislativu a financování 

4) Informace z odborné konzultace se zástupci NNO v Toulcově dvoře (4. 9. 2018) 

5) Příprava dalšího programového období a průběžná práce členů Výboru a sekretariátu 
RVNNO na návrhu projektů pro NNO  

6) Stav implementace operačních programů z hlediska nestátních neziskových organizací 
– referují zástupci nestátních neziskových organizací v monitorovacích výborech 

7) ESIF po roce 2020+ a způsob výběru zástupců NNO do monitorovacích výborů OP 

8) IROP – podnět Oldřicha Haičmana k výzvě č. 75 a podmínek spolufinancování projektů 
NNO 

9) Různé 

Ad 1) Zahájení a schválení programu 

Schůzi Výboru zahájila jeho předsedkyně P. Dusíková Jindrová. K navrženému programu nebyly 
žádné připomínky. 

Ad 2) Kontrola úkolů z minulé schůze 

P. Raušová provedla kontrolu úkolů z minulé schůze, která se konala dne 20. 6. 2018. Podala pře-
hled plnění úkolů u bodu č. 5 zápisu z jednání VEU dne 20.6.2018: 

 Připomínkování karet proběhlo v průběhu července 2018 ze strany několika členů VEU; 
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 Proběhlo pracovní jednání se zástupci MMR, MPSV, MŠMT s přizvaným hostem, paní So-
vovou, Centrum pro zahraniční pomoc, MF ČR (26. července 2018). Ujasnili jsme si použí-
vanou terminologii a současně došlo ke zpřesnění podpůrných dokumentů - viz dále bod č. 
5 dnešního jednání;  

 Proběhly dvě pracovní skupiny k přípravě malých dotačních schémat ke vzdělávání 
k udržitelnému rozvoji (23. srpna) a sociální inkluzi (27. srpna)  - viz dále bod č. 5 dnešního 
jednání. 

Ad 3) Aktuální informace o činnosti Rady vlády pro nestátní neziskové organizace a Výboru 
pro legislativu a financování 

Bod přeskočen vzhledem k nepřítomnosti H.Frištenské, která se na jednání VEU připojila posléze.  

Ad 4) Informace z odborné konzultace se zástupci NNO v Toulcově dvoře (4. 9. 2018) 

P. Raušová podala stručnou informaci o průběhu odborné konzultace. V rámci konzultace řešeny 
především míra spolufinancování ze strany NNO a technické parametry malého dotačního sché-
ma. Ze strany zúčastněných NNO tlak především na dlouhodobé, systematické projekty. Apel 
MMR především na schopnost nalézt témata/oblasti podpory. 

K tomuto bodu zaznělo několik připomínek:  

 Podporu mířit především na menší NNO a v tomto smyslu se snažit o prosazení navrhovaného 
dotačního schéma. Přiblížit se tak stejnému modelu podpory malých podniků v podnikatelském 
sektoru z ESIF (O. Čepelka); 

 Změny přichází především z malých iniciativ, inkubátorů než systematických projektů (M. Ber-
dychová); 

 Neopomenout podporu sociálních služeb, které stojí mimo hlavní proud výzev; snížit spodní 
hranici dotace (grantu) na 100 až 200 tisíc (A.Mrázek);  

 Zvážit oprávněného žadatele – velké, organizačně zdatnější NNO budou mít opět větší šanci 
získat podporu na úkor menších, méně zkušenějších NNO. Zvážit, zdali by do malého dotační-
ho schématu mohly vstupovat pouze jasně definované, nějak ohraničené NNO. Dát šanci ma-
lým NNO. Nutno najít mechanismus, který není diskriminující (A. McGehee); 

 Ovlivnit přípravu výzev tak, aby byly podmínky poskytnutí dotace (grantu) co nejméně zatěžují-
cí na straně konečného uživatele; chybí pružnost, ŘO zasahují do nejmenších detailů – vítána 
vhodně nastavená flexibilita, nezatěžující každou drobnou změnu v projektech (O. Čepelka); 

 Zaměřit se na jasnou definici NNO a cílových skupin (A.Sedláček); 

 Nevhodné přistoupit k omezení příjemců/témat (Y.Gailly); 

 Pokusit se o prosazení prostředků na budování organizačních kapacit (M.Berdychová). 

Ad 5) Příprava dalšího programového období po roce 2020 a průběžná práce členů Výboru 
a sekretariátu RVNNO na návrhu globálních grantů pro NNO 

Bod 5 z velké míry řešen v rámci předešlého (bod 4). Shrnutí pracovních schůzek: 

 Pracovní skupiny k přípravě malých dotačních schémat ke vzdělávání k udržitelnému rozvoji 
(23. srpna) a sociální inkluzi (27. srpna);  
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 Odborné konzultace Toulcův dvůr 4. 9. 2018; 

 Zaslána žádost s návrhem termínů schůzek pro další jednání s MŠMT a MPSV. 

Ad 6) Stav implementace operačních programů z hlediska nestátních neziskových organi-
zací 

M. Berdychová (MV OP Praha – pól růstu ČR): v rámci Kulatého stolu 10.9.2018 MV diskuse nad 
změnou kritérií pro investiční projekty v ose sociálního podnikání. Budou následovat výzvy na pro-
voz sociálních podniků, podporu komunitních center; 

A. Sedláček (MV OP Výzkum, vývoj a vzdělávání): momentálně se připravuje výzva pro NNO  na 
financování neformálního vzdělávání, tzv. šablony pro neformální vzdělávání (poměrně velké ad-
ministrativní zjednodušení, důkazové vyúčtování, poměrně velká flexibilita v určení typu nákladů ze 
strany organizace); 

Y. Gaillyová (MV Integrovaného regionálního OP): zasedání MV v plánu začátkem listopadu 2018.  

Zástupci NNO v ostatních monitorovacích výborech nebyli přítomni.  

Ad 7) ESIF po roce 2020+ a způsob výběru zástupců NNO do monitorovacích výborů OP 

Zahájena diskuse nad možným způsobem nominace a volby zástupců NNO do monitorovacích 
výborů ESIF po roce 2020+. Z diskuse vyplynulo: 

 Nominovat jednotlivce, kteří jsou skutečně schopni svou roli zastat (A.Sedláček); 

 Popsat oblasti jednotlivých operačních programů, aby se zacílilo na výběr vhodných zá-
stupců (A.Sedláček); 

 Přístup k nominaci příliš neoklešťovat. Umožnit tak širší spektrum expertů hájící zájmy ne-
jen občanského sektoru, ale především dané expertní oblasti (Y.Gailly); 

 Role - definovat, co se od zástupců očekává (Y.Gailly); 

 Kodex partnerství; metodické partnerství - R.Haken navrhuje jako jedno z možných témat 
VEU 2019. Navrhuje jednodenní seminář s účastí zástupců některých zemí EU o různých 
přístupech naplňování principů partnerství založených na Code of Conduct v jednotlivých 
zemích EU. 

A.Sedláček dává podnět k uspořádání semináře sítí, včetně oborových, na kterém by se představili 
současní zástupci jednotlivých MV, předali své zkušenosti (témata a výsledky jednotlivých OP, jak 
mohli zástupci ovlivnit svou prací a expertním pohledem nastavení jednotlivých OP, podporova-
ných oblastí, jejich přispění celému občanskému sektoru; jaké byly nároky na vykovávání jejich 
role v MV apod.). Současně vypracovat jednotlivá témata OP (dle prioritizace až bude známá a 
výzvu pro sítě k nominacím (jedna z možných podmínek: nominace za více organizací dohroma-
dy). Konferenci časovat cca 6/2019 až bude více jasné, kdo bude řídícím orgánem a jaké budou 
operační programy.  

Závěr:  

 Sekretariát RVNNO uspořádá seminář střech a sítí pravděpodobně v červnu 2019, kde 
bude představeno nové programové období na ESIF fondy, představí se současní zá-
stupci NNO v monitorovacích výborech a dohodne způsob nominací zástupců NNO  v 
monitorovacích výborech a dalších programovacích platformách v dalším programovém 
období.   
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Ad 8) IROP – podnět Oldřicha Haičmana k výzvě č. 75 a podmínek spolufinancování projek-
tů NNO 

P.Raušová a H.Frištenská podala souhrnnou informaci o postupu v případě podání podnětu řešící 
možnou diskriminaci v kofinancování ze stran NNO. Osloven byl Aleš Pekárek, vedoucí oddělení 
řízení, MMR ČR, který potvrdil, že NNO, mající oprávnění pro poskytování zdravotních služeb pod-
le zákona č. 372/2011 Sb., mohou v příslušné výzvě žádost za předpokladu 15% kofinancování. 
Při interpretaci usnesení vlády č. 583/ 2014 došel rezort k závěru, že NNO, poskytujících zdravotní 
služby se netýká osvobození od kofinancování, protože nejde o jednu z taxativně vymezených 
činností. Sekretariát RVNNO byl jiného názoru a s touto interpretací nesouhlasí.  

Na základě poskytnutých informací a s ohledem na zkušenosti jednotlivých členů VEU lze závěrem 
zkonstatovat, že v samotném závěru tohoto programové období ESIF již nelze dosáhnout žádných 
významných změn v klíčových dokumentech, konkrétně Pravidla spolufinancování ESIF, kde pro-
blém kofinancování pravděpodobně tkví ve výkladu usnesení vlády č. 583.  

Téma kofinancování by měla nadále zůstat v pozornosti zástupců NNO v jednotlivých MV, přede-
vším pak v nadcházejícím programovém období.  

Ad 9) Různé 

R. Haken se vrací k návrhu z minulého zasedání VEU, kdy navrhl uspořádat speciální výjezd členů 
Výboru a MV, zorganizovat setkání politiků, zástupců Evropské komise a NNO na téma, jako např. 
budoucnost kohezní politiky, budoucí politika a partnerství. R. Haken požádal o zajištění mandátu 
Výboru k vyjednání tohoto výjezdu.  

Závěr: 

 Sekretariát připraví pro předsedkyni Výboru oficiální pověření pro pana Hakena. 

P. Dusíková Jindrová poděkovala všem za účast a schůzi Výboru ukončila. 

    Pavla Dusíková Jindrová, MSc., v. r. 
       předsedkyně Výboru pro Evropskou unii 
          Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

Přílohy: 

1. Odborná konzultace s NNO - závěry 


